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معاون وزیرجهاد کشاورزی:
دانش بنیان کردن بخش کشاورزی توام با بهره وری؛ 

راهبرد مهم سازمان تات
رییس سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج 
کشــاورزی، دانش بنیــان کــردن بخش 
کشاورزی توام با بهره وری را از راهبردهای 
مهم ســازمان برشــمرد و بر ایفای نقش 
بهره وری ســازمان تات در همه حوزه های 

بخش کشاورزی تاکید کرد.
به گزارش وزارت جهاد کشــاورزی، »ســیدمجتبی 
خیام نکویی« در نشست شورای تحقیقات سازمان با تاکید 

بر لزوم ایفای نقش بهره وری سازمان تات با توجه به مسوولیت بهره وری در تمامی حوزه های 
کشاورزی، دانش بنیان کردن بخش کشاورزی توام با بهره وری را به عنوان یکی از مهم ترین 
محورهای راهبردی سازمان، موسسات و مراکز تحقیقاتی تابعه دانست.رییس سازمان تحقیقات، 
آموزش و ترویج کشاورزی افزود: با توجه به این که تکلیف بهره وری در وزارت جهاد کشاورزی 
به این سازمان داده شده است انتظار می رود که همه موسسات هم به صورت حوزه تخصصی 

خود و هم به صورت اشتراکی با یکدیگر برای بهره وری برنامه، مشارکت و تعامل داشته باشند.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی با بیان این که ســازمان تات خط مقدم پاسخگو بودن به حل 
مشکلات بخش کشاورزی است، گفت: مقام عالی وزارت از تات انتظار دارد به صورت تخصصی 
در حوزه های تحلیلی ورود کند که با ارائه تحلیل ها از داده ها راهنما و نقش آفرین باشد و امروز 

مهمترین ماموریت سازمان افزایش بهره وری و دانش بنیان کردن بخش کشاورزی است.
در این نشست، »مریم حسینی« رییس موسسه تحقیقات برنج کشور گزارش جامع تحلیلی 
در حوزه برنج را ارائه کرد و گفت: این چنین گزارش هایی می تواند به عنوان بســتری برای 

برنامه ریزی های بعد باشد.
وی در این گزارش توجه به تغییرات اقلیمی در جهان و کشــور، آسیب به نهاده های اصلی 

کشاورزی آب و خاک و همچنین عدم آینده پژوهشی اشاره کرد.
در ادامه این نشست، »حسین جعفری« معاون پژوهش و فناوری سازمان تات ، توجه به ایجاد 
و تولید داده های واقعی در حوزه تولیدات کشاورزی را به عنوان یکی از راهبردهای برنامه ریزی 
و رفع چالش در بخش کشاورزی دانست.در این جلسه روسای موسسات به ارائه نقطه نظرات و 

پیشنهادات برای تقویت برنامه ریزی و گزارش های تحلیلی پرداختند.

در 4 ماه نخست امسال ثبت شد؛
تخلیه 6.4 میلیون تن کالاهای اساسی در بنادر کشور

سازمان بنادر و دریانوردی اعلام کرد: طی چهار ماهه نخست سال جاری، 
معادل 6 میلیون و 492 هزار و 456 تن کالاهای اساسی در بنادر کشور تخلیه 

شده است.
به گزارش وزارت راه و شهرســازی، میزان تخلیه کالاهای اساســی شامل گندم، جو، ذرت، 
سویا، برنج، شکر و روغن در بنادر کشور طی چهار ماهه نخست سال جاری، معادل 6 میلیون و 
492 هزار و 456 تن بود و در این بین جو رشــد 115 درصدی و ذرت رشد 13 درصدی داشته 
است.میزان تخلیه گندم طی چهار ماهه نخست سال 1402 معادل یک میلیون و 644 هزار و 
961 تن بود. همچنین میزان تخلیه جو تا پایان تیرماه سال جاری معادل 616 هزار و 156 تن بود 
که نسبت به تخلیه 287 هزار و 100 تنی در مدت مشابه سال گذشته رشد 115 درصدی را نشان 
می دهد.همچنین میزان تخلیه ذرت طی چهار ماهه سال جاری معادل 2 میلیون و 908 هزار و 
980 تن بود که نسبت به تخلیه 2 میلیون و 579 هزار و 869 تنی در مدت مشابه سال گذشته، 

رشد 13 درصدی را شاهد بوده است.
علاوه بر این میزان تخلیه سویا طی چهار ماهه نخست سال 1402 معادل 919 هزار و 975 تن 

بود و میزان تخلیه برنج نیز تا پایان تیرماه 1402 معادل 20 هزار و 310 تن بوده است.
همچنین میزان تخلیه شکر نیز تا پایان تیرماه سال جاری معادل 96 هزار و 597 تن و میزان 

تخلیه روغن در بنادر کشور طی مدت مذکور معادل 285 هزار و 477 تن بود.
گفتنی اســت تعداد کامیون و واگن اختصاص یافته جهت خروج کالاهای اساسی تا پایان 
تیرماه ســال جاری شامل 264 هزار و 69 دســتگاه کامیون و 8 هزار و 127 واگن بوده که از 
تعداد کامیون های اختصاص یافته 23 هزار و 866 دستگاه به صورت حمل یکسره و مخصوص 

کشتی های گندمی، بوده است.

 طرح جامع حمل ونقل ضرورتی
 برای بهینه سازی ناوگان باری و مسافری

معاون حمل  ونقل وزیر راه و شهرسازی طرح جامع حمل ونقل را ضرورتی برای 
بهینه سازی ناوگان و ارتقای پایداری حوزه حمل ونقل کشور دانست.

به گزارش وزارت راه و شهرسازی، شهریار افندی زاده معاون حمل  ونقل وزیر راه و شهرسازی، 
به مشکلات ناوگان حمل ونقل کشور اشاره کرد و درباره کارکرد طرح جامع حمل ونقل گفت: در 
تلاشی گسترده برای بهبود و بهینه سازی ناوگان حمل ونقل و ارتقای پایداری این حوزه پرچالش، 
معاونت حمل ونقل وزارت راه و شهرسازی با تمرکز بر طرح جامع حمل ونقل، به عنوان یک مسیر 

استراتژیک و محوری، گام های مؤثری را برداشته است.
معاون حمل  ونقل وزیر راه و شهرسازی هدف اصلی از اجرای طرح جامع حمل ونقل را تحقق 
یک نظام پایدار حمل ونقل در کشور دانست که باعث بهینه سازی ناوگان باری و مسافری و 

تضمین پایداری این حوزه از جنبه های مختلف می شود.
افندی زاده با تأکید بر اهمیت تعادل میان نیازهای حمل ونقل کشور و توجه به نیازهای آینده، 
توضیح داد: معضلات ناوگان حمل ونقل از جنبه های مختلف قابل بررسی است که عدم تناسب 
متوازن ناوگان باری و مسافری در شبکه حمل ونقل، عدم تخصیص بهینه ناوگان که منجر به 
کاهش ضریب بار در مسیرهای رفت و برگشت شده است و موانع پیش روی نوسازی ناوگان از 
مشکلات دامنه دار این حوزه به شمار می آید.معاون حمل  ونقل وزیر راه و شهرسازی حل بسیاری 
از این موارد را از نتایج قابل انتظار اجرای موفق طرح جامع حمل ونقل کشور دانست و به جایگاه 
طرح جامع حمل ونقل در نظام برنامه ریزی کشور اشاره کرد.وی افزود: این سند حاوی اطلاعات 
ذی قیمتی در خصــوص مقادیر تعادلی عرضه و تقاضا در افق های زمانی کوتاه، میان مدت و 
بلندمدت است و این اطلاعات باعث توسعه زیرساخت های حمل ونقلی و تخصیص بهینه ناوگان 

با توجه به تقاضای پیش  بینی شده خواهد شد.
معاون حمل  ونقل وزیر راه و شهرسازی تصریح کرد: با هم اندیشی نهادهای کلان کشوری و 
همکاری در انجام طرح جامع حمل ونقل، انتظار می رود که روند بهبود حوزه حمل ونقل، از جمله 
ارتقاء کیفیت ناوگان، افزایش سهم 30 درصدی در حمل ونقل ریلی که در اهداف پایداری به آن 
تاکید شده و ایجاد امکانات بهینه برای مسافران، به سرعت به نتایج ملموس و مثبت ختم شود و 

بهره برداران از این طرح بزرگ در همه جوانب حیاتی حوزه حمل ونقل بهره مند شوند.

اخبار کوتاه 

رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور با اشاره به 
برگزاری نخستین جلسه ستاد بودجه سال 1403 
کل کشور، گفت: کاهش تعداد تبصره ها، مولدسازی 
درآمدهــای دولت، ارائه لایحــه بودجه به صورت 
دوســالانه و تکلیف طرح هــای عمرانی، از جمله 
مهم ترین مواردی هستند که باید در تدوین لایحه 

بودجه به کار بسته شوند.
به گزارش سازمان برنامه و بودجه، نخستین جلسه ستاد بودجه 
ســال 1403 با حضور »داود منظور«، معاون رئیس جمهور و 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور و معاونان و رؤسای امور 

این سازمان، برگزار شد.
منظور در این جلســه به تشــریح مهم تریــن رویکردها و 
جهت گیری ها در تدوین بودجه سال 1403 کل کشور پرداخت 
و اظهار کرد: کاهش تعداد تبصره ها و انتقال تبصره ها به قانون 
الحاق )3(، تجمیع تبصره 14 در ضمن بودجه عمومی، مولدسازی 
درآمدهای دولت، ارائه لایحه بودجه به صورت دوسالانه، تکلیف 
طرح های عمرانی طولانی شــده و اجرا نشده، تجمیع بودجه 
دستگاه های فرعی در ذیل بودجه دستگاه اجرایی سیاست گذار، 

تنظیم لایحه بودجه در چارچوب برنامه هفتم توسعه کشور و 
اصلاح احکام، ردیف ها و پیوســت ها بر اساس برنامه، از جمله 
مهم ترین مواردی هستند که باید در تدوین لایحه بودجه 1403 

به کار بسته شوند.
وی افزود: لازم است به فوریت گزارش هایی از عملکرد بودجه 
سال 1402، طرح های قابل خاتمه طی سال جاری و سال 1403 
با زمان بندی و اعتبار موردنیاز و تکالیف بر زمین مانده سازمان 
برنامه و بودجه در بودجه سال جاری تهیه و ارائه شود؛ همچنین 

پیگیری برای تحقق کامل منابع بودجه عمومی ضرورت دارد.
 تدوین برنامه های لازم جهت بهبود 

تأمین مایحتاج مردم
معاون رئیس جمهور با اشــاره به ضرورت مردمی ســازی و 
افزایش مشــارکت مردمی، گفت: ضروری است برای برخی 
از مشارکت های عمومی- خصوصی مناسب، فراخوانی صادر 
شــود که البته لازمه آن، تهیه فهرستی از طرح هایی است که 

از جذابیت های کافی برخوردارند.
منظور با بیان اینکه لازم است تا برنامه های لازم جهت بهبود 
تأمین مایحتاج مردم صورت پذیرد، بر ضرورت تسهیل واردات 

کالاهای اساسی توسط تمام اشخاص صلاحیت دار، تأکید و بیان 
کرد: تأمین این گونه کالاها باید از هرگونه شائبه انحصارگرایی 
خارج شود. وی در ادامه به بیان نکاتی درباره بودجه سال جاری 
پرداخت و گفت: باید موافقت نامه های نهایی شده در اسرع وقت 
ابلاغ شود، ضمن آنکه موافقت نامه های نهایی نشده نیز باید تا 

آخر مردادماه، نهایی و ابلاغ شود.
بررسی کارشناسی ناترازی ها و مشکلات کشور

رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشــور با تأکید بر نقش این 
ســازمان در حوزه تصمیم سازی برای رفع مشکلات، خواستار 
بررسی کارشناسی ناترازی ها و مشکلات کشور از جمله طراحی 

الگوهای مناسب برای اصلاح نظام یارانه ها شد.
در این جلســه، معاونان و رؤسای امور به بیان نقطه نظرات و 

دیدگاه های خود درخصوص بودجه سال 1403 پرداختند.
در پایان جلسه، رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور با تأکید 
بر برگزاری جلسات مستمر و منظم ستاد بودجه سازمان، اظهار 
امیدواری کرد: لایحه بودجه ســال 1403 در موعد قانونی و با 
اهداف و ویژگی هــای اجرایی و قابل حصول، تدوین و تقدیم 

مجلس شورای اسلامی شود.

نخستین جلسه ستاد بودجه سال 1403 کل کشور برگزار شد

یک مقام صنفی خبر داد:

صادرات 60 هزار تن تخم مرغ در سال جاری
رییس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخمگذار تهران از صادرات 
بیش از 60 هزارتن تخم مرغ به کشورهای هدف از ابتدای سال 
تاکنون خبرداد و گفت: ظرفیت تولید واحدهای مرغ تخم گذار 

کشور سالانه بیش از 1.6 میلیون تن است.
»ناصــر نبی پور« درباره وضعیت صادرات و بــازار داخلی تخم مرغ، افزود: 
60 هزار تن تخم مرغ به کشــورهای هدف از جمله عراق، افغانستان، قطر، 
عمان و دوبی صادر شده، اما حدود 95 درصد صادرات این محصول به عراق 

و افغانستان بوده است.
وی با بیان اینکه ظرفیت تولید واحدهای مرغ تخم گذار کشور سالانه بیش از 
1.6 میلیون تن است، اظهار داشت: سال گذشته یک میلیون و 200 هزار تن 
محصول تخم مرغ در کشور تولید شد که بخش عمده آن به مصرف داخلی 

و بخشی از آن صادر شد.
اکنون تولید تخم مرغ بیش از نیاز فعلی بازار است

رییس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار تهران اضافه کرد: اکنون تولید 
تخم مرغ بیش از نیاز فعلی بازار است، زیرا هر ساله در نیمه اول سال با تشدید 
گرما میزان مصرف این محصول کاهش می یابد، بنابراین بیش از مصرف 

کشور، تولید داریم.

به گفته نبی پور، طبق آمارهــا روزانه حدود 3 هزار و 500 تن تخم مرغ در 
کشور تولید می شود در حالی که مصرف روزانه کشور بین 3 هزار تا 3 هزار و 
200 تن است؛ بنابراین بین 300 تا 400 تن مازاد تولید داریم که باید برای آن 
چاره ای اندیشیده شود که در حال حاضر بخشی از این محصول صادر می شود؛ 
اما به دلیل ظرفیت بالای تولید، همچنان تولیدکنندگان با چالش روبرو هستند.
وی گفت: اکنون شرایط صادراتی برای این محصول مناسب است و مقداری 
از مازاد تولید صادر می شود، این در حالی است که کشور ظرفیت صادرات بیش 

از آنچه که صادر می شود، را دارد.
رییس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار تهران با اشاره به اینکه تخم مرغ 
به دلیل مدت زمان کوتاه ماندگاری یک کالای صادراتی نیســت، تصریح 
کرد: ممکن اســت برای ســال های آینده برخی مقاصد صادراتی فعلی از 
جمله عراق و افغانســتان را از دســت بدهیم؛ زیرا احتمال آن می رود که در 
سال های آتی به کشورهای تولیدکننده این محصول تبدیل شوند همان گونه 
 که اکنون به سرعت در حال ایجاد واحدهای مرغ تخم گذار در کشورهایشان 

هستند.
نبی پور یکی از مشــکلات صنعت تخم مرغ کشور را نبود سرمایه گذاری 
مناسب در بخش صنایع تبدیلی دانســت و گفت: در صورت از دست دادن 

بازارهای صادراتی، کشــور ما باید برای حفظ محصول در صنایع تبدیلی به 
نقطه ای برســد که بخش عمده محصول در داخل فراوری و با مدت زمان 
طولانی به مصرف برسد تا حتی اگر امکان صادرات نبود بتوانیم محصول را 

فراوری و نگهداری کنیم.
تولیدکنندگان تخم مرغ را زیر قیمت مصوب می فروشند

وی بــا بیان اینکه طی ماه های اخیر تولیدکنندگان تخم مرغ را زیر قیمت 
مصوب درب واحدهای تولیدی می فروشند، اظهار داشت: طبق گزارش های 

موجود ضرر و زیان صنعت تخم مرغ کشور بیش از 20 هزار میلیارد تومان 
است که این امر کاهش نقدینگی و کمبود سرمایه گذاری را برای تولیدکنندگان 

در پی داشته است.
این فعال صنفی یکی دیگر از مشکلات این صنعت را کمبود نهاده کنجاله 
ســویا برشــمرد و گفت: طی دو ماه اخیر یکی از مهم ترین اقلام مصرفی 
صنعت طیور یعنی کنجاله سویا در ســامانه بازارگاه با کمبود مواجه است؛ 
بنابراین تولیدکنندگان ناچارند این محصول را از بازار آزاد با قیمت های بالای 
 30 هــزار تومان خریداری کنند که این مهــم در ادامه ضرر تولیدکنندگان

 موثر است.
رییس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار تهران اضافه کرد: برای رفع این 
مشــکل دولت باید ارز بدهد تا دانه روغنی سویا تامین و توزیع شود، اکنون 
قیمت هر کیلوگرم کنجاله سویا در بازار آزاد 30 هزار تومان و بازارگاه 16 هزار و 
300 تومان است؛ بنابراین تولیدکنندگان چاره ای ندارند جز اینکه این محصول 

را از بازار آزاد تامین کنند.
به گفته نبی پور، در حال حاضر در بحث تامین ذرت مشــکلی نیست و هر 
کیلوگــرم از این محصول با قیمت هایی بین 10 هــزار و 900 تا 11 هزار و 

300تومان به دست تولیدکنندگان می رسد.

اینفوگراف

راهکاری برای کاهش وابستگی به واردات کالاهای اساسی
از سوی یک کارشناس کشاورزی مطرح شد

یک کارشناس کشاورزی می گوید: قدم اول در 
کاهش وابستگی به واردات کالاهای اساسی این 
است که میزان تولید داخلی را افزایش دهیم و 
به سمتی حرکت کنیم که تولید محصولاتی مانند 
گندم، جو، نهاده های دامی و روغن خوراکی در 

کشور افزایش یابد.
مهدی ســروی با بیان اینکه حدود 14.5 میلیارد دلار در 
دو ســال اخیر واردات کالاهای اساســی از جمله غلات، 
نهاده های دام و طیور، روغن خوراکی برنج و شکر داشتیم، 
اظهار کرد: این میزان واردات بســیار بالا است و به  دلیل 
جنگ روسیه و اوکراین و افزایش قیمت های جهانی ارزش 
واردات این کالاها به شدت طی دو سال اخیر افزایش پیدا 
کرده و وابســتگی جدی در این اقلام داریم.وی ادامه داد: 
قدم اول در کاهش وابســتگی این اســت که باید میزان 
تولید داخلی را افزایش دهیم و به سمتی حرکت کنیم که 
تولید محصولاتی مانند گندم، جو، نهاده های دامی و روغن 
خوراکی در کشور افزایش یابد. همچنین برای اینکه به منابع 
آبی کشور فشار نیاید باید کشت دیم جایگزین کشت آبی 
شود. این کارشناس کشاورزی اضافه کرد: اگر بتوانیم میزان 
تولید محصولاتی را که قابلیت تولید در کشور دارند افزایش 

دهیم حتی اگر بازارهای جهانی به دلیل جنگ و خشکسالی 
با کاهش عرضه و افزایش قیمت روبه رو شــوند، ما دچار 
تورم نخواهیم شد.وی تصریح کرد: در شرایط فعلی وابسته 
به واردات هستیم و بخشی از کالاهای مورد نیاز را باید وارد 
کنیم. در کوتاه مدت امکان تامین بخش قابل توجهی از این 
وابستگی از طریق تولید داخل فراهم نیست. بنابراین نیاز به 
واردات وجود دارد اما اینکه واردات از چه مســیری باشد تا 

کشور را دچار بحران نکند، یک چالش است.
سروی در ادامه گفت: بررســی مبادی واردات کالاهای 
اساسی نشان می دهد که در شرایط فعلی تحریم و  حتی 
در شرایطی که تحریم نبودیم و می توانستیم از هر کشوری 
کالا وارد کنیم، کانال های وارداتی محدود به چند شرکت 

آمریکایی و اروپایی و کانال های مالی قابل تحریم بود. در 
این زمینه وزارت جهادکشــاورزی و بانک مرکزی نقش 
ویژه ای داشتند زیرا مســیرهایی را انتخاب کردند که دم 
دست ترین مسیر برای واردات کالا است اما این مسیرها 
به موجب شرایط تحریم همواره دچار چالش است و طرف 
مقابل می تواند هر لحظه و حتی برای گرفتن امتیازات ویژه از 
ما مسیر این کالاها  را با مشکل مواجه کند و کالا به  کشور 
وارد نشود. که در نهایت عدم عرضه به موقع کالا به کشور 

باعث گرانی می شود.
وی در اضافه کرد: به دلیل مشــکلاتی که در تامین ارز 
واردات کنجاله از مسیر بانک آلمانی در هفته های گذشته 
پیش آمد باعث شد که عرضه نهاده در بازار با مشکل مواجه 
شود و مرغداران مجبور شوند نهاده را با قیمت های بالاتر 
از بــازار آزاد خریداری کنند و در نهایت در مقطعی قیمت 
مرغ افزایش یافت.این کارشناس کشاورزی گفت: این مسیر 
واردات قابل تحریم است. هزینه کشور را زیاد می کند. هزینه 
کشور از این جهت که هم کالا به موقع عرضه نمی شود و 
هم هزینه انبــارداری به آن می خورد و قیمت کالا مجدد 
افزایش می یابد. این ها مواردی است که دولت باید به آن 

توجه کند تا مشکلات فعلی مرتفع شود.

معاون وزیر جهاد کشاورزی:معاون وزیر کار اعلام کرد:

معاون وزیر کار با اشاره به حذف امضاهای طلایی در دولت سیزدهم از 
افزایش تعداد مراکز جوار و بین کارگاهی به 3200 مرکز و آموزش بیش 
از دو میلیون و 800 هزار نفر دوره در دو ســال دولت خبر داد و گفت: با 
راه اندازی نهضت ملی مهارت آموزی در گام دوم انقلاب، اقدام موثری 
در جهت توسعه آموزشهای مهارتی و ارتقای سطح مهارت نیروهای کار 

صورت گرفت.
غلامحسین حسینی نیا  در نشست خبری هفته ملی مهارت آموزی اظهار کرد: ششم 
مرداد روز ملی مهارت آموزی و آموزش های فنی و حرفه ای اســت و هفته ای مهم و 
اثرگذار در جهت تحقق شعار سال و برنامه های توسعه ملی است. امسال از سوی مقام 
معظم رهبری با عنوان مهار تورم و رشد تولید نامگذاری شده و اعتقاد قلبی ما این است 
که بخش مهمی از شعار سال در قالب توانمندسازی نیروی انسانی قابل تحقق است. یکی 
از راهکارهای تقویت ارزش پول ملی این است که ارزش افزوده در نیروی انسانی ایجاد 
کنیم.وی افزود: در حال حاضر در نقطه عطفی در بخش آموزش های مهارتی قرار داریم 
که متناسب با نیازهای روز سطح آموزش های مهارتی خود را بالا ببریم.معاون وزیر کار 
ادامه داد: کشــورهایی که در سطح منطقه برای چشم انداز خود تلاش می کنند، روی 
موضوع مهارت آموزی برنامه ریزی و ســرمایه گذاری کرده اند که جوانان خود را برای 
آینده مشاغل و مشاغل آینده آماده کنند. کشورهای دیگر از ما جلوتر هستند و ما در حال 

کم کردن این فاصله هستیم.
وی تصریح کرد: خوشبختانه نگاه دولت سیزدهم و مجلس به توسعه مهارت آموزی 
مثبت و حمایتگرایانه بوده است و می طلبد که کل شرکای اجتماعی ما در این زمینه پای 
کار بیایند و ما را همراهی کنند زیرا به تحقق اهداف برنامه هفتم نخواهیم رسید مگر آنکه 
موضوع مهارت آموزی و توانمندسازی جوانان را جدی بگیریم.حسینی نیا در عین حال 
از جذب بیش از 32 هزار و 418 مربی فنی و حرفه ای در دو سال اخیر خبر داد و گفت: 
در حــال حاضر 4800 مربی دولتی و بیش از 32 هزار مربی بخش خصوصی داریم که 
نشان می دهد چه توانمندی عظیمی در این بخش وجود دارد.وی افزود: در دو سال دولت 

سیزدهم بیش از 2 میلیون و 800 هزار نفر دوره آموزش ارایه کردیم که یک میلیون و 
500 هزار نفر دوره در بخش خصوصی بوده است.به گفته معاون وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی تا پیش از دولت سیزدهم 500 مرکز جوار و بین کارگاهی وجود داشت که در 
دو سال دولت به 3200 مرکز افزایش یافته و امید می رود که هر کارخانه به یک مرکز 
جوار و بین کارگاهی تجهیز شود.رییس سازمان آموزش فنی و حرفه ای در بخش دیگری 
از سخنان خود به برنامه های هفته ملی مهارت آموزی اشاره کرد و از برگزاری دومین 
جشنواره مهارت در تاریخ دهم مرداد ماه به منظور تجلیل از نخبگان، خیرین و سفرای 
مهارتی و برگزاری نمایشگاه دستاوردهای مهارتی کارآموزان در استانها در این هفته خبر 
داد.حسینی نیا ادامه داد: هفته ملی مهارت فرصت خوبی برای جلب توجه جامعه فعال 
به ارزش مهارت با حداکثر ســازی گروه های مرجع نخبه و جریانات تاثیرگذار است و 
امیدواریم همچنان که نهضت سوادآموزی در 40 سال اول انقلاب محقق شد، به نهضت 
مهارت آموزی نیز به عنوان یک نهضت ملی توجه شود.وی گفت: در هفته مهارت آموزی 
موضوع برندسازی مهارت، ارتقای وزن مهارت در برنامه ریزی ها و تغییر رویکرد و افکار 
عمومی از مدرک گرایی به مهارت گرایی را در دستور کار خواهیم داشت و امیدواریم با 
حمایتگری دولت و مجلس گام بزرگی در خروج مهارت از قربت برداشته شود.معاون وزیر 
کار شرکت نخبگان مهارتی کشورمان در مسابقات جهانی مهارت را مورد اشاره قرار داد و 
گفت: خوشبختانه سال گذشته کسب اولین مدال طلای مهارتی ازسوی یک بانوی نخبه 
مهارتی  و کسب نخستین مدال نقره در رشته امنیت سایبری که جزو رشته های جدید 
در جهان است را در مسابقات جهانی مهارت شاهد بودیم.حسینی نیا همراهی مجلس در 
موضوع تصویب قانون کمک اشخاص حقیقی و حقوقی به سازمان فنی و حرفه ای و 
اصل هشتاد و پنجمی شدن اساسنامه سازمان و اهتمام بسیار کمیسیون آموزش مجلس 

در تصویب هرچه سریعتر اساسنامه را اقدامی ارزشمند و مثبت ارزیابی کرد.
رییس سازمان آموزش فنی و حرفه ای به اعتبارات سفرهای ریاست جمهوری نیز اشاره 
کرد و گفت: در سفرهای استانی 2300 میلیارد تومان جهت تکمیل و تجهیز مراکز آموزش 
فنی و حرفه ای تصویب شده است.وی ابراز امیدواری کرد: در راستای اجرای طرح تابستانه 
مهارت، اعتبار 1000 میلیارد تومانی مصوب شده در جلسه اخیر شورای عالی مهارت هرچه 
سریعتر از طریق سازمان برنامه و بودجه در اختیار سازمان فنی و حرفه ای قرار گیرد.به 
گفته حسینی نیا در برنامه تحولی پیش بینی شده سازمان مقرر شده سالانه چهار میلیون 
نفر آموزش ببینند که 72 درصد آنها از طریق بخش خصوصی آموزش خواهند دید.معاون 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پایان از برچیده شدن انحصار در آموزش های مهارتی 
در دولت سیزدهم خبر داد و گفت: در بخش آموزشگاه های آزاد فنی و حرفه ای امضاهای 
 طلایی و انحصار انحصــار در آموزش های مهارتی را برچیدیم، به نحوی که بیش از

 22 هزار مجوز جدید آموزشــگاه و تقاضای دپوشده وجود داشت که امروز حل شده و 
دیگر از امضاهای طلایی خبری نیست لذا هر کسی که بخواهد در زمینه آموزش مهارتی 

سرمایه گذاری کند از او حمایت می کنیم.

معاون وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه گفته می شود 
92 درصد آب در بخش کشاورزی مصرف می شود مورد 
قبول نیست، زیرا چهار مصرف کننده آب در کل کشور وجود 
دارد، گفت: مصارف همه بخش ها باید به حجم مشخص 
شــود، آنگاه می توان میزان مصرف هر بخش را تعیین و 

درصدبندی کرد.
صفدر نیازی شــهرکی معاون آب و خاک وزارت جهاد کشــاورزی 
به بررســی تاخیر در اجرای مواد قانونی تحویل حجمی آب به بخش 
کشاورزی پرداخت و گفت: تحویل حجمی آب به این معنی است که 
متولی تامین آب در زمان و مکان مشــخص، آب را به صورت حجمی 

تحویل بهره بردار دهد.
وی با بیان این که شرط الگوی کشت برای تحویل حجمی آب صرفا 
برای حجم مصرفی اســت، افزود: مکان تحویل حجمی آب ربطی به 
الگوی کشت ندارد، الگوی کشت به معنی این است که چه محصولی را 

چگونه و در کجا تولید کنیم.
نیازی گفت: الگوی کشت با توجه به اسناد بالادستی برای محصولات 
راهبردی با توجه به نیاز کشور تعیین می شود، این امر نیز به حجم تحویلی 
آب بر می گردد، که در این راســتا تسریع در تحویل حجمی آب توسط 

وزارت نیرو لازم است.
وی خاطرنشــان کرد: مکان تحویل آب مولفه اصلی تحویل حجمی 
آب است که باید توسط وزارت نیرو و همکاری وزارت جهاد کشاورزی 
مشخص شود کما این که براساس قوانین بالادستی وزارت نیرو متولی 

تامین و تحویل آب است.
به گفته نیازی، وزارت جهاد کشاورزی مصرف کننده آب است و مشخصا 
چه بر اساس قانون تشکیل وزارت نیرو و چه بر اساس قوانین وزارت جهاد 
کشاورزی، تامین و انتقال آب توسط وزارت نیرو صورت می گیرد و توزیع 
و بحث بهره برداری از آب که تولید محصولات کشاورزی را در پی دارد، 

بر عهده وزارت جهاد کشاورزی است.
معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی با بیان این که 56 درصد آب 
کشاورزی از چاه های زیرزمینی تامین می شود که تهدیدی برای منابع آبی 
کشور است، گفت: تعداد حلقه چاه مشخص است، لذا باید دستگاه های 

اندازه گیری آب بر روی آن چاه ها نصب شود.
وی افزود: بر اساس آمار در 10 تا 15 سال گذشته، بر روی 85 هزار از 
حدود 550 هزار حلقه چاه دستگاه های سنجنده نصب است که بخشی 
از آنها هم قدیمی شــده که باید سیستم های جدید و هوشمند در این 

چاه ها نصب شود.
نیازی خاطرنشان کرد: حدود سه میلیون هکتار از 8.5 میلیون هکتار 
اراضی آبی کشور، توسط شبکه ها آبیاری می شود، در این راستا 130 هزار 
نقطه برای تحویل حجمی آب تعیین شده که تاکنون فقط در 3 درصد 
از آنها تحویل حجمی اعمال شــده و مابقی احتمالا در دست مطالعه 

همکاران وزارت نیرو است که باید مورد بررسی و اقدام قرار گیرد.
بنا بر اعلام وزارت جهاد کشاورزی، وی بیان کرد: این که گفته می شود 
92 درصد آب در بخش کشاورزی مصرف می شود مورد قبول نیست، 
زیرا چهار مصرف کننده آب )کشاورزی، صنعت، محیط زیست و شرب( 
در کل کشور وجود دارد، از آنجایی که میزان مصرف مشخصا با حجم 
معلوم می شود، باید مصارف همه بخش ها به حجم مشخص شود، آنگاه 

می توان میزان مصرف هر بخش را تعیین و درصدبندی کرد.
معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی خاطرنشان کرد: وزارت نیرو 
به عنوان متولی تامین آب مسوول نصب دستگاه های تعیین حجم است و 
بقیه دستگاه ها در این خصوص همکاری می کنند، وزارت جهاد کشاورزی 
چه بابت نظام های بهره برداری و چه برای الگوی کشت و سایر موارد که 
در تحویل حجمی آب مورد نیاز است، کمک رسان وزارت نیرو خواهد بود.

وی افزود: در بحث آبخوان ها نیز حجم آب باید محاسبه شود، زیرا در 
آبخوانی که مثلا 10 هزار حلقه چاه وجود دارد باید مشــخص شود که 
چه وقت مصرف مازاد داریم و توسط چه افرادی مصرف انجام می شود.

گفتنی است؛ تحویل آب حجمی به بخش کشاورزی که از برنامه دوم 
مطرح شــده و تا ســال  1389 هم در قانون افزایش بهره وری بخش 
کشــاورزی بر آن تاکید شده اســت که تاکنون در کمتر از سه درصد 
ســدهای کشور و کمتر از 20 درصد چاه های کشاورزی عملیاتی شده 

است.

بخش کشاورزی تنها مصرف کننده آب نیستحذف امضاهای طلایی در دولت سیزدهم
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